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(ten huize van Kees den Boer) 
Aanwezig: Kees den Boer (gastheer), Peter Coesel, Ton Joosten, Frans 
Kouwets, Koos Meesters en Bart van Tooren 
 
Peter bericht dat een aantal mensen zich heeft afgemeld (Mineke Doorman, 
Frans Roefs, Henk Schulp en Leendert Veenstra). Het lage aantal opgekomen 
deelnemers zal ongetwijfeld samenhangen met de beoogde discussie over onze 
website, een activiteit waarin nu eenmaal niet iedereen is geïnteresseerd.  
In het bericht van verhindering van Mineke meldt zij dat het stukje dat zij voor de 
KNNV-Woerden schreef, in gewijzigde vorm geplaatst zal worden in het blad van 
Landschapsbeheer Z.H. (themanummer ‘Waterbeheer in relatie tot landbouw, 
natuur en landschap’). Hoewel Peter het niet zeker weet, betreft dit waarschijnlijk 
een stukje over sieralgen in schraallanden langs de Meije, waarover Mineke hem 
eerder rapporteerde. Mineke meldt voorts dat in de Natuurwetenschappelijke 
commissie van het Zuidhollands Landschap is afgesproken dat zij de “onlangs 
uitgegraven poeltjes (met veelbelovende soorten als Potamogeton coloratus en 
Myriophyllum alterniflorum) op sieralgen zal onderzoeken”. Zij zou het leuk 
vinden als er nóg iemand van onze club zou meegaan. Bart zegt eventueel 
geïnteresseerd te zijn als het poeltjes op Oostvoorne zou betreffen. Hoe dan ook 
zijn de aanwezigen het erover eens dat de activiteit van Mineke een verheugend 
initiatief betreft dat navolging verdient. 
Peter stelt voor om achtereenvolgens te bespreken: 1) afgelopen zomer-
excursie/microscopiseren, 2) komende zomerexcursie, 3) aard van de volgende 
winterbijeenkomst, 4) activiteiten betreffende de website. 
 
1) De excursie naar Ankeveen en Het Hol (plus aansluitend microscopiseren) 
kan als zeer geslaagd worden beschouwd. Niet alleen hebben de deelnemers 
zeer genoten van de monstertocht, maar ook bleken de verzamelde monters 
uitzonderlijk rijk. Door Peter opgestelde soortenlijsten, eind juli tezamen met een 
verslag verspreid onder de deelnemers, zijn aangevuld met waarnemingen van 
andere deelnemers. Op basis van deze gegevens is door Peter een artikel 
geschreven over de sieralgen van de nieuw gegraven petgaten in Ankeveen, 
bestemd voor De Levende Natuur. Mogelijk zal dit artikel reeds in mei van dit jaar 
verschijnen. Of er een verglijkbaar artikel over Het Hol zal worden geschreven is 
nog niet zeker. Uitwerking van de desbetreffende data, en vooral ook de 
vergelijking met gegevens uit de jaren vijftig, zal namelijk veel tijd vergen. 
Wellicht kan Bart echter een bijdrage leveren.  
 
2) Met betrekking tot de aanstaande zomerexcursie passeert een aantal 
potentieel geschikte locaties de revue. Uiteindelijk resteert als meest 
aantrekkelijke tweetal: Oisterwijkse vennen en De Wieden (N.W. Overijssel). Na 
enige discussie valt de keuze op de Oisterwijkse vennen. Niet alleen is het een 
terrein met een geheel ander karakter dan dat van vorig jaar, maar ook is het 
wenselijk dat er weer eens een publikatie over de sieralgenflora van dit gebied 
uitkomt. De Oisterwijkse vennen (met name de centrale vennenreeks) vormen 
immers m.b.t. sieralgen Nederlands langst gedocumenteerde plassengebied, met 
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gedetailleerde gegevens uit de jaren ’25, ’50 (na schoonmaak) en ’75. Het zou 
interessant zijn om, na weer een periode van 25 jaar, opnieuw de balans op te 
maken en met name de effecten van een nieuwe, recente schoonmaakactie te 
bezien. Uit inventarisatielijsten van Bart en zijn vader, alsmede van Henk Schulp, 
blijkt dat er enkele jaren na de laatste schoonmaak weer tal van interessante 
sieralgsoorten voorkomen, maar dat er van jaar op jaar nog sprake is van grote 
schommelingen.  
Excursie en microscopiseerdag (in Amsterdam) worden voorlopig gepland op 
donderdag 14 en vrijdag 15 juni 2001. 
 
3) Gezien de beperkte opkomst bij deze winterbijeenkomst stelt Peter voor, de 
volgende winterbijeenkomst een andere invulling te geven. Het accent zou dan 
moeten liggen op een uitgebreidere nabeschouwing van de tijdens de 
zomerexcursie verzamelde gegevens, alsmede op presentaties van individuele 
leden van eigen waarnemingen. Een en ander zo mogelijk geïllustreerd door 
dia’s (of powerpoint?). Op die manier kan hopelijk een grotere onderlinge binding 
van de clubleden worden bereikt. Aanwezigen ondersteunen dit idee. 
 
4) Bart is van mening dat de huidige website niet aan zijn doel beantwoordt. Er 
staat te weinig op en er is te weinig bezoek.  Hij mist actuele informatie over 
(onder meer) determinatiewerken, recente artikelen in tijdschriften, ecologie van 
sieralgen, bemonsteringsmethoden, de Nederlandse checklist, berekenen 
natuurwaarden, plaatjes van enkele karakteristieke soorten enz. Ook vindt hij dat 
moet worden gestreefd naar ‘links’ naar onze website vanaf bekende 
Nederlandse natuursites. Feitelijk vraagt Bart zich af of een en ander wel 
haalbaar en realistisch is en of het voldoende rendement zal hebben. Hij 
benadrukt overigens dat de tekortkomingen zeker niet aan Kees zijn te wijten; die 
doet wat hij kan, maar is grotendeels afhankelijk van door anderen (elektronisch) 
aangeleverde informatie. 
Peter geeft toe dat de website nog (lang) niet het frequent bezochte trefpunt is 
dat wij voor ogen hadden. Hij denkt overigens dat, zelfs al zou alle 
bovengenoemde informatie er wél op te vinden zijn, het een illusie is om te 
menen dat zoiets op korte termijn zou lukken. Het aantal desmidiologisch 
geïnteresseerden is nu eenmaal relatief gering en daarbij komt nog dat een flink 
deel van de huidige clubleden van een generatie is die weinig affiniteit met het 
internet heeft. Toch is hij van mening dat we het experiment moeten voortzetten. 
Het is immers zonneklaar dat internet op termijn onontbeerlijk is voor het 
aantrekken van nieuwe leden. Wil onze club enige toekomst hebben dan zullen 
we haar aantrekkelijk moeten maken voor komende generaties. Daartoe zal onze 
website inderdaad wezenlijk moeten worden verrijkt.  
Frans benadrukt dat de intro van de site niet te moeilijk moet zijn, anders haakt 
men meteen af: “begin met aantrekkelijke plaatjes en een populair verhaaltje”. 
Peter vraagt aan Kees hoe het komt dat hij onze website (via het trefwoord 
‘desmid’) op internet niet kan vinden met bekende zoekmachines als AltaVista en 
Yahoo. Dat kan namelijk ook een reden zijn voor het geringe bezoek. Kees zegt 
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onze site nog niet officieel te willen aanmelden zolang er geen Engelse versie 
bestaat. 
Peter zegt toe in eerste instantie een introductietekst met wat aansprekende dia’s 
te zullen aanleveren. Ton belooft een relevante literatuurlijst (determinatie-
werken; overzicht van Nederlandse sieralgenpublicaties) op te stellen en naar 
Koos, Frans en Peter ter eventuele aanvulling te sturen. Peter zal deze lijst dan 
weer doorsluizen naar Kees. Na een demonstratie van onze site (waaronder de 
mogelijkheid tot interactief communiceren) door Kees wordt de bijeenkomst, met 
dankzegging aan de gastheer, besloten. 
 
Peter Coesel, 
Amsterdam, 13 februari 2001 
 
 
 
 
 


